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پنجشنبه 24 فروردین 1402، 22 رمضان 1444 ،13 آپریل2023، شماره 4187، صفحه سیاسی

علیرضابیگی نماینده مجلس:

نمایندگان برای کاهش شانس رقبایشان، قانون 
انتخابات را جراحی می کنند

سرویس سیاسی- احمد علیرضابیگی ، درباره 
طرحی در کمیســیون شــوراها بــرای اصلاح قانون 
انتخابات که گفته می شــود پس از تصویب افرادی که 
سه دوره نمایندگی مجلس را داشته اند دیگر نمی توانند 
در انتخابات حضور پیدا کنند، گفت: اساســاً متعتقدم 
به واسطه تعارض منافعی که وجود دارد و نمایندگان 
می خواهند درباره خودشان تصمیم بگیرند، این طرح 

حتما سرانجام خوبی پیدا نمی کند.
این نماینده مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: 
چقدر خوب اســت اگر بنا به اصلاح قانون اساســی 
شد یک مرجع دیگر برای قانون انتخابات تعیین شود 
که برایش تصمیم گیری کند نه این که مجلس شورای 
اسلامی برای این کار اقدام کند. حتما در جریان اصلاح 
قانون اساسی این موضوع باید مورد توجه قرار گیرد. 

وی خاطرنشــان کــرد: در تمــام ادوار دم دمای 
انتخابات نمایندگان یادشان می افتد که قانون انتخابات 
را باید جراحی کنند، بعد هم یک کاری کنند که شانس 
انتخاب رقبا را به حداقل برسانند و شانس خودشان را 
افزایش دهند و این یک داســتان تکراری شده است؛ 
چراکه دوره گذشته هم همین طور بود، دور قبل تر هم 
همین اتفاق افتاد و چه بهتر اساساً مرجع دیگری بیاید 
قانون انتخابات را برای مجلس شورای اسلامی تعیین 
کند.  نماینده تبریز در مجلس شــورای اسلامی ادامه 
داد: درحال حاضر باتوجه به این که دوره گذشــته این 
موضوع در صحن به تصویب رســید و بعد شــورای 
نگهبان آن را رد کرد و مغایر با قانون اساسی تشخیص 
داد، آن هم به واســطه این که انتخاب مردم را محدود 

می کرد باز هم احتمال رد آن وجود دارد.
وی یادآور شــد: دلیلی وجود ندارد آدم هایی که 
ظرفیت، پتانسیل و تجربه لازم را برای نمایندگی مردم 
دارند و اقبال از جانــب مردم دارند و صلاحیت های 
لازم را هم کســب می کننــد از عضویت در مجلس 

شــورای اسلامی یا از شــرکت در انتخابات مجلس 
شورای اســلامی به دلیل آن که آن ها سه دوره در آنجا 
عضویت داشته اند، منع کنیم. در قانون فقط محدودیتی 
که در این خصوص اعمال شده است، برای انتخابات 
ریاست جمهوری است و این محدودیت منظور شده 
اســت و محدودیتی دیگری نمی تواند برای انتخابات 
دیگری منظور شده باشد.  علیرضابیگی درباره این که 
چقدر این مصوبه می تواند روی رفتار انتخاباتی مردم 
تاثیرگذار باشــد، مخصوصا این که ما امسال انتخابات 
مجلس دوازدهــم را پیش روی خودمان داریم و آمار 

مشارکت در دوره های اخیر نگرانی هایی را ایجاد کرده 
اســت، گفت: موضوع واحد است، یعنی اگر در دوره 
گذشته این موضوع از نظر شورای نگهبان مغایر با قانون 
اساسی بوده است، این دوره هم همین طور می شود و 
به نظر نمی آید شــورای نگهبان این را بپذیرد. از سوی 
دیگر تجربه قانون گذاری و آشنایی با روال امور از سوی 
نماینده و وکیل مردم بســیار موثر اســت اگر مردم به 
این نماینده با دارا بودن ســابقه اقبال نشان دادند، هیچ 
دلیلی برای این که مانع شرکت او در انتخابات شویم، 

وجود ندارد. 

یک نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: در تمام ادوار دم دمای انتخابات نمایندگان یادشان می افتد که قانون انتخابات را باید جراحی کنند بعد هم
 یک کاری کنند شانس انتخاب رقبا را به حداقل برسانند و شانس خودشان را افزایش دهند.

سرویس سیاسی- وزیر صمت با بیان 
اینکه برخی کشورها با اجرای قانون مالیات 
بر سود مازاد گرانی و گران فروشی را مهار 
کرده اند، گفت: به زودی پیش نویس لایحه 
مالیات بر ســود مازاد در دستورکار هیأت 
دولت قرار می گیرد.سید رضا فاطمی امین 
پس از حضور در نشست کمیسیون صنایع 
و معــادن مجلس، گفت: در این جلســه 
گزارشی از عملکرد ســال قبل در حوزه 
رشــد اقتصادی، اشتغال، سرمایه گذاری، 
صادرات و … ارائه شد؛ اعضای کمیسیون 
صنایع نگرانی مشــترکی داشتند مبنی بر اینکه چه تضمینی وجود دارد رشد سال 
گذشته تداوم داشته باشد. وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: خوشبختانه سال 
گذشته بخش صنعت، معدن و تجارت رشد بسیار خوبی داشت و رشد خوبی در 
حوزه تولید رقم خورد به طور مثال رشد پاییز سال گذشته ۱۱.۶ درصد بود که از 
ابتدای سال ۹۶ بی نظیر بود. فاطمی امین اضافه کرد: ما یک برنامه برای مهار تورم 
و یک برنامه برای رشد تولید تدوین کردیم و در این برنامه ها سازوکارهایی که باید 
اصلاح شوند، درج شده است؛ در نشست امروز کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
نیز درباره این برنامه ها توضیحاتی ارائه و مقرر شد در جلسات آتی کمیسیون این 
برنامه ها به تفصیل تشریح شود.وی تصریح کرد: امیدواریم با برنامه هایی که مدون 
شده رشد خوبی در بخش های مختلف در سال گذشته داشتیم تداوم داشته باشد. 
وی در پاســخ به این پرســش که آیا در زمینه مهار تورم و رشد تولید خلأ قانونی 
وجود دارد، توضیح داد: ما به ۲ قانون نیاز داریم؛ نخســت قانون مالیات بر عایدی 
سرمایه که اکنون مجلس در حال بررسی آن است؛ این مالیات موجب تنظیم گری 

در بازارهایی که دلالی و واسطه گری وجود دارد مانند خودرو و مسکن می شود.
وی با بیان اینکه دومین قانون موضوع مالیات بر سود مازاد است، ابراز داشت: 
این مالیات در برخی کشورها عملیاتی شده است و به کنترل گرانی و گران فروشی 
کمک می کند؛ پیش نویس این موضوع در وزارتخانه آماده شده و به زودی در دولت 
مطرح می شود و در قالب لایحه به مجلس ارسال خواهد شد؛ این دو ابزار مالیاتی 
می تواند در کنترل و مهار تورم بسیار مؤثر باشد. بررسی عملکرد حوزه صنعت و 
معدن در سال ۱۴۰۱ در کمیسیون صنایعمصطفی طاهری در تشریح نشست امروز 
دوشــنبه کمیســیون صنایع و معادن مجلس با حضور فاطمی امین وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و معاونان وی گفت: حوزه های صنعت و معدن در ســال ۱۴۰۱ 
رشد خوبی داشته به گونه ای که رشد این حوزه ها نسبت به میانگین رشد اقتصادی 
در کشور حدود ۲ برابر بوده است. رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس اضافه 
کرد: باید توجه کرد که نرخ رشد تولید در سال جاری نسبت به سال گذشته نه تنها 
کاهش پیدا نکند بلکه افزایش داشــته باشد. در نشست امروز کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس این موضوع موردبررسی قرار گرفت که باید چه برنامه ای اجرایی 
کرد تا تداوم رشد تولید در حوزه صنعت و معدن در سال جاری تضمین شود.وی 
تصریح کرد: مقرر شــد این موضوعات در جلســات آینده بررسی شود تا اجرای 

برنامه ها قابل رصد باشد.

سرویس سیاسی- نماینده مردم مهریز و بافق در مجلس گفت: براساس اصل 
۲۹ قانون اساسی دسترسی به خدمات بهداشتی و درمانی از حقوق همه شهروندان 
بوده اما امروز توزیع ناعادلانه پزشک و نیروی متخصص سبب شده تا یک بیمار 
برای دسترســی به این خدمات باید با صرف هزینه های بالا و مسافت طولانی به 

درمان بپردازند که برخلاف قانون اساسی و وجدان انسانی است.
محمدرضا صباغیان در جلسه علنی امروز مجلس شورای اسلامی ضمن طرح 
سوال خود از وزیر بهداشت در خصوص این که چرا توزیع نیروی انسانی به صورت 
عادلانه و براســاس نیاز مناطق مختلف کشور صورت نمی گیرد، بیان کرد: ابتدا از 
زحمت همه پزشکان از جمله کادر بهداشت تشکر می کنم اما طبق اصل ۲۹ قانون 
اساسی همه مردم ایران در چهار گوشه کشور باید دسترسی به امکانات بهداشت و 
درمان به ویژه پزشک را داشته باشند در حالی که در برخی از شهرستان ها و مناطق 
دوردست پزشک حداقلی هم وجود ندارد و مردم برای رفع مشکلات بهداشت و 
درمان خود باید دهها و صدها کیلومتر مسیر را با بدن بیمار و هزینه بالا طی کند تا 
به مراکز استان ها برسند. وی در ادامه اظهار کرد: نحوه اسکان بیماران و هزینه های 
درمان و نوبت گرفتن از پزشکان و پدیده خانمان سوز زیرمیزی نیز خودش غصه 
پرقصه دیگری برای بیماران است. طبق اصل ۲۹ قانون اساسی و طبق اصل وجدان 
انســانی این حق همه مردم است که از پزشک مناسب برخوردار شود. آیا بخشی 

جز وزارت بهداشت و درمان مسئول این موضوع است؟
نماینده مردم مهریز و بافق در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: پاسخ به این 
سوال دو صورت دارد یا می گویید پزشک متخصص و عمومی به اندازه کافی وجود 
ندارد یا این که می گویید پزشک متخصص به اندازه کافی وجود دارد ولی توزیع آن 
ناعادلانه است. در هر صورت در دو حالت وزارت بهداشت مسئول است. تا کی 
مردم باید تاوان این سوء مدیریت ها را پرداخت کنند و هیچ پناهی هم نداشته باشند.

صباغیان در ادامه خاطرنشان کرد: سوال بنده در مورد نحوه توزیع پزشک بود 
اما وزیر بهداشت در خصوص تجهیزات و امکانات پزشکی و تخت بیمارستانی 
صحبت کردند، بنده انتظار داشتم وزیر برنامه های خود را در حوزه تامین پزشک 
متخصص ارائه کند. چرا نباید ما پزشک متخصص و عمومی به اندازه کافی داشته 
باشیم؟ امروز سوال افکار عمومی به ویژه مردم در مناطق محروم این است که چرا 
بعد از گذشت ۴۵ سال از عمر انقلاب که شعار اصلی آن حمایت از محرومان بود 
عملکرد وزارت بهداشــت ما را به جایی رســانده که از نظر تعداد پزشک در رتبه 
۸۷ دنیا هستیم. کشورهایی نظیر قرقیزستان، لبنان، عربستان و فلسطین از ما تعداد 
پزشک بیشتری دارند. از سوی دیگر براساس سند چشم انداز ۱۴۰۴ سرانه پزشک 
باید به رتبه اول افزایش یابد اما اکنون از ۲۳ کشور منطقه ایران در رتبه ۱۷ قرار دارد.

نماینده مهریز و بافق در ادامه تاکید کرد: براســاس اعلام ســازمان بهداشت 
جهانی در سال ۲۰۱۸ به ازای هر ۱۰ هزار نفر جمعیت باید ۳۰ نفر پزشک وجود 
داشته باشد اما در ایران ۱۵ نفر پزشک وجود دارد. در حوزه پزشک متخصص نیز 
به ازای هر ۱۰ هزار نفر باید ۲۰ پزشک متخصص وجود داشته باشد که اکنون این 
عدد ۶ پزشک است. همچنین ما تعداد محدود پزشکی را که اکنون داریم نتوانستیم 
عادلانه توزیع کنیم. در تهران به ازای هر ۱۰ هزار نفر ۵.۵ برابر اســتان سیســتان و 
بلوچســتان پزشک وجود دارد. سخنگوی وزارت بهداشت در دولت قبلی اعلام 
کرد که در برخی از رشــته های تخصصی ۵۰ درصد پزشــکان در تهران هستند ما 
مســئول این وضعیت هستیم. در استان یزد باید اطراف مراکز درمانی را ببینید که 
چه طور مردم  اسکان پیدا کرده تا بتوانند درمان شوند. صباغیان اضافه کرد: امروز 
برای شهادت حضرت علی )ع( که مرد عدالت بود پیراهن مشکی تن کرده ایم اما 
در کجای این عملکرد ما عدالت وجود دارد؟ زیاد از عدالت می گوییم اما در عمل 
چه می کنیم. این وضعیت به پدیده زیرمیزی می انجامد امروز دیگر باید سکه و دلار 
برای زیرمیزی داده شود و هیچ کس هم حرفی نمی زند. بیماری که رنج بسیاری 
می کشد چرا باید فشار مضاعفی بر آن تحمیل شود.وی در پایان گفت: کشور کوبا 
که یک کشــور جهان سومی اســت به ازای هر ۱۰ هزار نفر ۸۴ پزشک دارد اما ما 
تنها ۱۵ پزشک داریم. اگر شورای عالی انقلاب فرهنگی همین ۲۰ درصد افزایش 
پزشکان را تصویب نکرده بود ما نیز آن را تصویب نمی کردیم چرا که تعارض منافع 
وجود دارد. تاوان این سوء مدیریت ها را مردم باید پس دهند. من انتظار داشتم وزیر 
بهداشت برنامه خود را برای رفع این وضعیت ارائه کند و بگوید در پنج سال آینده 

در حوزه نیروی پزشک و نیروی متخصص در چه وضعیتی خواهیم بود.

فاطمی امین مطرح کرد؛

پیشنهاد وزارت صمت به مجلس
 برای مهار گرانی

صباغیان نماینده مجلس: 

وزارت بهداشت مسئول توزیع 
ناعادلانه پزشک است

شیطنت دانش آموزان 

منشا اصلی مسمومیت 

بازگشت به توافق 

کشته های تصادفات نوروزی

طالبان ممنوع کرد

به مجلس می رود

درباره حجاب

دوران قاجار 

دولت ضعیف است

ساختگی است

اخبار ویژه ...

در تمام ادوار دم دمای انتخابات نمایندگان یادشــان می افتد که قانون انتخابات را 
باید جراحی کنند، بعد هم یک کاری کنند که شانس انتخاب رقبا را به حداقل برسانند 
و شــانس خودشــان را افزایش دهند و این یک داستان تکراری شده است؛ چراکه 
دوره گذشته هم همین طور بود، دور قبل تر هم همین اتفاق افتاد و چه بهتر اساساً 
مرجع دیگری بیاید قانون انتخابات را برای مجلس شــورای اســامی تعیین کند. 

 

سرویس سیاسی- یک فعال سیاسی اصولگرا 
گفت: جبهه پایداری در گذشــته چندین بار مسیر 
خــودش را جدا کرد. ولی بــا برخی ملاحظات و 
وساطت ها یک مقداری همراهی کرد وگرنه جبهه 
پایداری اســتعداد این را دارد و در گذشته هم داشته 

که اختلاف نظرها را بیشتر کند.
ناصر ایمانی فعال سیاسی اصولگرا ، در پاسخ 
به این سوال که به نظر می رسد جناح اصولگرا پیش 
از پایان سال گذشته مباحث انتخاباتی خود را کلید 
زدند. اما بعد از تجربه یکدستی قوا شاهد رقابت درون 
جریان اصولگرا هستیم،  آرایش سیاسی اصولگرایان 
را در آستانه انتخابات چطور تحلیل می کنید، گفت: 
من خیلی با نظر شما موافق نیستم که این رخدادها، 
رقابت های انتخاباتی اســت. مــن تصور می کنم 
این اتفاقات بیشــتر رنگ و بوی اختلاف نظرهای 
درون طیفی اصولگرایان را دارد. یعنی خیلی ارتباطی 
با انتخابات  ندارد. شــاید برداشت  شما این باشد که 
این اختلافات انتخاباتی است، اما برداشت من این 
است که بیشتر اختلاف نظرهای درون طیفی است 
که قبلا هم وجود داشــته است.وی افزود: اگر شما 
به گذشته نگاه کنید طی سال های گذشته مکاتبات 
خیلی تندی بین طیف های مختلف اصولگرا با مثلا 
جبهه پایداری، سر موضوعات مختلف وجود داشته 
اســت. در حال حاضر هم در ســال گذشته بر سر 
موضوعات مختلفی مانند مساله خانم ها و حجاب 
در جامعه حساســیت خیلی زیادی به وجود آمد و 
تحولات اجتماعی داشتیم، به خاطر این موضوعات 
یک طیفی از اصولگراها باز هم تحرکاتی را نشــان 
می دهند تا مجلس قوانینی را به ثبت برســاند. برای 
همین مثلا مکاتبه آقای توانگر به آقای آقاتهرانی انجام 
شده تا توجهی به فضای کشور داشته باشیم. اما من 
هیــچ کدام از این مــوارد را در ارتباط با رقابت های 

انتخاباتی نمی دانم.
ایمانی در پاسخ به این سوال که این اختلافات 
درون جریــان احزاب اصولگرا چــه نتایجی را به 

همراه خواهد داشــت، گفت: من یک موضوعی را 
به شــما توضیح بدهم. آن موضوع این است که اگر 
به جریان اصولگرا طی  ۱۵ ســال گذشــته یعنی از 
ابتــدای دولت آقای احمدی نژاد نگاه کنید، از اوایل 
دولت ایشان، طیف ها و جریان های مختلفی که در 
جریان اصولگرایان بودند، خیلی شهامت و شجاعت 
بیشتری نسبت به جریان اصلاح طلب در مورد علنی 
کردن اختلاف نظرهایشان و اعلام کردن آن داشتند.

وی افزود: یعنی در جریان اصلاح طلب با اینکه 
اختلاف نظرهای زیادی بین طیف های خودشــان 
بود اما مقداری بیشتر سعی می کردند اختلافاتی که 
بین  خودشــان وجود دارد را کتمان کنند. اما در میان 
اصولگراها این سابقه وجود دارد که اختلاف نظرهای 
خودشان را که تاحدودی غیرعلنی بود، از مرحله ای 
علنی و اعلام می کردند و این چیز جدیدی نیست. 
برخی از شــخصیت های اصولگرایــان به غیر از 
طیف ها و گروه های خودشان بعضا انتقادات تندی 
علیه همدیگر دارند و این چیز جدیدی نیست. من 
ایــن اختلافات را به فال نیک می گیرم. یعنی از این 
موضوع، صرف نظر از اینکه اصل مساله چه بوده که 
اختلاف نظرها به وجود آمده و ارزشیابی کنیم که کدام 
طرف درست می گویند، در درون یک جریان فکری 
اگر اختلاف نظری است علنی شود، این روند را در 
جهت رشد و تعالی ساحت سیاسی کشور می دانم.
ایمانی در پاسخ به این سوال که در انتخابات مجلس 
گذشته دیدیم که بین جریان اصولگرا بر سر لیست 
نهایی اختلاف نظرهایی به وجود آمد. فکر می کنید 
این اختلافات حل شدنی است یا بار دیگر شاهد این 
اختلافات در نزدیکی انتخابات خواهیم بود، گفت: 
این اختلاف نظرها حل شدنی نیست. زیرا یک نوع 
برداشت های مختلف از صحنه سیاسی کشور است 
یا به تعبیر دیگر، یک مقدار جنبه های ایدئولوژیک و 
تئوریک در این اختلاف نظرها وجود دارد. بنابراین به 
نظرم این اختلافات چیزی نیست که حل شود. یعنی 
اگر در تاکتیک های سیاسی اختلاف نظر وجود داشته 

باشد، یک مقداری امکان حل شدن آن بیشتر است. 
اما وقتی از تاکتیک های سیاســی بگذرد و به نوعی 
اختلافات در نوع برداشــت از کل صحنه سیاست 
کشور و حتی تئوریک برسد، خیلی قابل حل نیست. 
در هر مقطع زمانی سیاسی خاصی مثلا انتخابات ها 
که اوج فعالیت  سیاســی جریان های سیاسی است، 
این نوع اختلافات ورود کرده و عیان می شود و خیلی 

قابل هضم نیست.
این فعال سیاسی در پاسخ به این سوال که فکر 
می کنیــد در انتخابات بین جریانی که آقای قالیباف 
به عنــوان جریان نواصولگرایی مطــرح کردند، با 
جریان های سیاســی که به شــکلی با آقای قالیباف 
مخالفت دارند شــاهد رقابت خواهیم بود، گفت: 
بله، این احتمال را می دهم. بالاخره آقای قالیباف هم 
یک طیف فکری هستند و کسانی که به طیف ایشان 
نزدیک هستند، قاعدتا در زمان انتخابات امسال ایشان 
هم یک وزنــه ای در این اختلاف نظرها و اختلاف 
برداشــت ها خواهد بود. منتهی مساله ای که وجود 
دارد این اســت که آقای قالیباف در چند انتخابات 
گذشــته نشان داد که اگر یک زمانی مصلحت کلی 
جریان اصولگرا اقتضا کند ایشان تمکین می کند. این 
رفتار در چندین انتخابات گذشته حتی در حد استعفا 
و انصراف مانند انتخابات ســال ۹۶ هم کشیده شد. 
بنابراین اگر امسال صحنه انتخابات به شکلی باشد که 
ایشان و طیف ایشان لازم باشد تمکین کنند، آمادگی 

این را دارند.
وی در پاســخ به این سوال که در جریان جبهه 
پایداری این روند به چه صورت اســت و بار دیگر 
شــاهد بیشتر شدن اختلافات و حتی جدا شدن این 
جبهه از جمع اصولگرایان خواهیم بود، گفت: جبهه 
پایداری در گذشته چندین بار مسیر خودش را جدا 
کــرد. ولی با برخی ملاحظات و وســاطت ها یک 
مقداری همراهی کرد وگرنه جبهه پایداری استعداد 
این را دارد و در گذشته هم داشته که اختلاف نظرها 

را بیشتر کند.

سرویس سیاسی- نماینده مردم تبریز در مجلس 
گفت: باید برای تحقق برنامه ها و اهداف خود ســراغ 
افراد دارای تخصص برویم، با کنار گذاشــتن افرادی 
که صاحب تخصص، تجربه و علم هستند نمی توان به 

نتیجه مورد انتظار رسید.
مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز در مجلس 
شــورای اسلامی در پاسخ به ســوالی درباره »برخی 
استعفاءها و جابه جایی ها در دولت یا انتشار خبرهایی 
در خصوص برخی تغییر و تحولات و اینکه اساســاً 
ضعــف امــروز دولــت را کارگــزاران می دانید یا 
سیاســتگذاری ها؟«، گفت: هر دو مساله درخصوص 
ضعف کارگزاران و هم اشکالاتی در سیاست گذاری 
درحال حاضر در دولت وجود دارد. یکی از مسائل این 
است که این ها شعار می دادند اشکال در مدیریت است 
و مدیریت قبلی غلط است و همه اش باید عوض شود، 

خب حالا عوض کردند، نتیجه چه شد؟
وی ادامه داد: مدیریت علم و تجربه و سابقه است، 
آدم هایی سابقه داشتند، علمش را هم یک تعداد داشتند 

و یک تعداد در جریان کارها تجربه به دســت آوردند 
البته یک اشتباهاتی را هم مرتکب شدند اما به کمک آن 
تجربه کســب کرده بودند؛ وقتی شما این ها را حذف 
می کنیــد و به جای آن ها آدم هایی را می آورید که نه آن 
سابقه را دارند نه علم و نه تجربه خب طبیعی است که 

این مشکلات به وجود می آید.
عضو مجمع نمایندگان آذربایجان شرقی تصریح 
کرد: البته اکثریت اینطور هستند، یک تعدادی هم علم 
مدنظــر را دارند امــا اکثریت نه تجربه کاری دارند، نه 
کارشناس این کار هستند، نه علمی هستند و نه انگیزه 
دارند. پزشکیان در ادامه خاطرنشان کرد: ما برای اینکه 
کار را راه بیندازیــم، باید از مدیران توانمند اســتفاده 
کنیــم، از مدیرانی که علم و تجربه دارند، سیاســت 
جهت گیری اســت اما مدیریت یک علم است. مثلا 
شــما برای تیم های ورزش مربی خارجی می آورید، 
آیا هدفتان از آوردن مربی خارجی، داشــتن یک مربی 
حزب اللهــی، نمازخوان و ولایی اســت؟ خب یک 
نفر از روحانیــت و بچه های حزب اللهی را بگذارید 

که مربی فلان رشــته ورزشــی شود یا مثلا شما وقتی 
دنبال پزشک می گردید، دنبال پزشک حاذق می گردید 
یا پزشک نماز شب خوان؟؛ تخصص، تخصص است.
وی افزود: باید دقت کنیم که سیاســتگذاری متعلق به 
نظام و دولت است اما اینکه این سیاستی که داریم، این 
برنامه ای که نوشته ایم را چگونه باید به اجرا دربیاوریم 
و اجرایی کنیم در هر حوزه به کارشناســان متخصص 
آن حوزه نیاز داریم و حالا این کارشناس ممکن است 
مذهبی نباشد یا ما را قبول نداشته باشد اما در کار خود 
مهارت، دانش، تجربه و تخصص دارد و می تواند به ما 
برای تحقق نتایج کمک کند.نماینده مردم تبریز تاکید 
کرد: باید برای تحقق برنامه ها و اهداف خود سراغ افراد 
دارای تخصص برویم، خب کارشناس متخصص هم 
اینطور است که می گوید راه نتیجه گرفتن و تحقق فلان 
سیاست این مسیر است و من می توانم آن را پیاده کنم، 
این بحث پیچیده ای نیست. با کنار گذاشتن افرادی که 
صاحب تخصص، تجربه و علم هســتند نمی توان به 

نتیجه مورد انتظار رسید.

ایمانی فعال سیاسی اصولگرا:

جبهه پایداری استعداد افزایش اختلاف نظرها در جریان اصولگرایی را دارد

پزشکیان نماینده مردم در مجلس:

دولت با اشکالاتی در سیاستگذاری و ضعف کارگزاران مواجه است

سید مجید میراحمدی، معاون امنیتی-انتظامی وزیر کشور در خصوص 
اتفاقات اخیر در برخی مدارس گفت: در بیانیه های وزارت کشور در خصوص 
اتفاقات اخیر در برخی مدارس تمامی مطالب توضیح داده شده و با شروع سال 
تحصیلی، در حال حاضر تمامی مدارس فعال و همه دانش آموزان مشــغول 
به تحصیل هســتند. معاون امنیتی-انتظامی وزیر کشور خاطرنشان کرد: چند 
موردی که در سال جدید پیش آمد که بسیار محدود بود، تمارض و شیطنت 
برخی از دانش آموزان برای تعطیلی کلاس ها و مدارس بوده است؛ البته اعلام 
شد که حتماً برخوردهای انضباطی جدی با این افراد صورت گیرد و در موارد 
دیگر نیز در صورت لزوم به دستگاه قضائی معرفی شوند. وی اظهار کرد: یکی 
دو مورد نیز اســتفاده از گاز فلفل توسط دانش آموزان بوده است که شناسایی 

شدند و قطعاً با آن ها برخورد خواهد شد.

محمد حسن آصفری با اشاره به جلسه اخیر کمیته حقیقت یاب بررسی 
علل مسمومیت دانش آموزان گفت: این کمیته هفته گذشته جلسه ای تشکیل 
داد اما متاســفانه خروجی در جلسه نداشتیم، چون هنوز دستگاه های امنیتی 
نتوانسته اند سرنخ های اصلی مسمومیت ها را به دست آورند. این عضو کمیته 
حقیقت یاب بررســی علل مسمومیت دانش آموزان، با تاکید بر لزوم دقت و 
جدیت بیشــتر دســتگاه های امنیتی برای شناسایی عوامل اصلی مسمومیت 
دانش آموزان گفت که هنوز دستگاه های امنیتی نتوانسته اند، سرنخ ها و منشا 
اصلی مســمومیت دانش آموزان را به دســت آورند که باید تلاش بیشتری 

صورت گیرد.

ســخنگوی وزارت خارجه: تنها اروپا و آمریکا نیست و اروپا هم صرفا 
دو ســه کشور اروپایی نیستند. در موضوع هسته ای هم این موضوع مستثنای 
از رویکرد کلی دولت ایران نیست. این موضوع به عنوان یکی از موضوعات 
سیاســت خارجی دولت مورد توجه قرار گرفت و پای میز مذاکره حاضر و 
گفت وگوهای متنوع انجام شد و ایران اعلام کرد، آماده جمع بندی مذاکرات 
و زمینه سازی برای اجرای آن است برای اینکه همه اعضای برجام به تعهدات 
و مسؤولیت های خود در چارچوب برجام برگردند. ایران با رعایت خطوط 
قرمز خود همواره اعلام کرد برای بازگشــت به توافق آماده است. وی درباره 
تبــادل زندانیان با آمریکا نیز بیان کــرد: در ارتباط با تبادل زندانیان گام هایی 
برداشته شد و تلاش هایی از سوی کانال مشخصی که در این زمینه ایفای نقش 
کرده بود در حال انجام شدن است. از منظر ایران، امکان تبادل در آینده نزدیک 

وجود دارد، ولی باید طرف مقابل به تعهد خود پایبند باشد.

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: وضعیت 
نامناسب جاده ها و کیفیت پایین خودروهای داخلی که در فضای غیر رقابتی 
تولید می شــوند، از عوامل موثر در آمار بالای مرگ و میر تصادفات جاده ای 
به شمار می رود. اسماعیل حسین زهی با اشاره به عوامل موثر در آمار بالای 
مــرگ و میر براثر تصادفات جــاده ای به ویژه در ایام نوروز، بیان کرد: حجم 
تصادفات و آمار کشته شدگان در تصادفات جاده ای، بیشتر به استان سیستان 
و بلوچســتان باز می گردد. اســتان سیستان و بلوچستان در صدر لیست آمار 

کشته شدگان در تصادفات جاده ای قرار دارد. 

یــک مقام رســمی گفت که طالبــان، خانواده ها و زنــان را از رفتن به 
رســتوران های دارای باغ یا فضای ســبز در ولایت هرات در شــمال غربی 
افغانســتان منع کرده اســت. او گفت که این حرکت در پی شکایت علمای 
دیــن و افراد جامعه مبنی بر اختلاط جنســیت در چنین مکان هایی صورت 
گرفته است. این جدیدترین محدودیت در سلسله محدودیت های اعمال شده 

توسط طالبان از زمان به دست گرفتن قدرت در اوت ۲۰۲۱ است.

محمدصالح جوکار، رئیس کمیســیون شــوراهای مجلس شــورای 
اســلامی  گفت: کمیسیون شوراهای مجلس هفته آینده نشستی را با سردار 
احمدرضا رادان فرماندهی کل انتظامی کشور برگزار خواهد کرد. این نشست 
روز دوشنبه ۲۸ فروردین ماه برگزار و طرح جدید فراجا برای مقابله با کشف 
حجاب مورد بررسی قرار خواهد گرفت و سردار احمدرضا رادان فرماندهی 
کل انتظامی کشــور نیز گزارش خود را در این باره به اعضای کمیسیون ارائه 

خواهد کرد.

حجت الاسلام محسنی اژه ای رئیس دستگاه قضا گفت: در قضیه حجاب 
ممکن است یک بانویی، برخی مسائل را رعایت نکند اما این به معنای آن نیست 
که این بانو، به دور از انقلاب و نظام اســت؛ نوع برخورد و رفتار ما با این قبیل 
افراد باید متفاوت باشد. با کسانی که می خواهند از قضیه حجاب به نظام و عفت 
عمومی و بنیاد محکم خانواده ضربه بزنند، مطابق فرمایشــات و تاکیدات مقام 

معظم رهبری، در این مقوله باید با برنامه وارد شد و  با حساسیت عمل کرد.

محسن هاشمی رفسنجانی نوشت: دولتی که هدفش افزایش ارزش پول 
ملی بود، دلار را در انتخابات ۲۳ هزار تومان تحویل گرفت و هنوز به سال دوم 
نرسیده، دلار آزاد به حدود ۵۰ هزار تومان رسیده؛ یعنی کاهش ارزش پول ملی 
از دوره قاجار تا ابتدای دولت سیزدهم، کمتر از کاهش آن در این دو سال است.

غلامعلی رجایی، فعال سیاسی اصلاح طلب، درباره پیام سیاسی تغییرات 
در دولت گفت: من فکر می کنم آقای رئیسی به تدریج متوجه شده که چینش 
کابینه اش درســت نبوده و مشــورت هایی که به او داده شده، کیفیت لازم را 
نداشته است. در مورد آموزش و پرورش هم از اول اختلاف بود و اگر زلفی 
گل وزیر می شد، وضعیت بدتر هم می شد. بطور کلی رئیسی متوجه شده که 
دولت ضعیف است؛ اما برای اینکه بروز و ظهور منفی نداشته باشد، تدریجی 
عمل می کند. البته تاکتیکشــان کناره گیری است تا حرمتشان حفظ شود، اما 

چگونه باید مشخص شود که ضعف اصلی مدیریت است.

رئیــس کل بانک مرکزی گفت: اینکه درباره نوســان نرخ ارز صحبت 
می شود، مربوط به نرخ های ارز تلگرامی است و این بحث انتظاراتی است. وی 
تصریح کرد: سال گذشته ۶۵ میلیارد ارز کشور با نرخ هایی که اشاره شد تامین 
شــده بود و اینکه در بازار قاچاق یا با پول های پولشــویی ارز مبادله می شود، 
صحیح نیست. فرزین درباره برخورد با متخلفان گفت: از دستگاه های مربوطه 
خواســتیم با متخلفان بازار ارز مقابله کند و آن ها نیز قول مســاعدت داده اند. 
رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: روزانه نرخ ارز را در مرکز مبادله ارز و طلا 
اعلام می کنیم و مردم باید به این نرخ توجه کنند و اگر نوساناتی در این نرخ 
باشــد، پاسخگو هستیم. وی اظهار داشت: نرخ های تلگرامی ارز ساختگی و 

تحریف شده است و هیچ یک از نیاز های کشور با این نرخ تامین نمی شود.


